
 

 

 

Dagsorden for møde i:  

Dato for møde:  

Bestyrelsen for Dansk Selskab for Fysioterapi  

 

15. maj 2020 kl. 13.00 – 16.00 

 

For referat:   Sted: 

Lars Tomlinson Videomøde i Zoom 

 

 

Deltagere (bestyrelsesmødet):  Afbud: 

Lars Henrik Larsen (LH) 

Gitte Arnbjerg (GA) 

Heidi Marie Brogner (HIB) 

Maja Helbo Jensen (MHJ) 

Rasmus Gormsen Hansen (RGH) 

 

Lars Tomlinson (LT) 

Bibi Dige Heiberg (Bibi) 

 

 

 

 

 

D. 29. april 2020 blev der afholdt møde i bestyrelsen i Dansk Selskab for 

Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Intro og godkendelse af dagsorden 

2. Dialogmøde d. 9. juni 

3. DSF web og kommunikation 

4. Samarbejdsforum og samarbejdssituationen med Danske 

Fysioterapeuter 

5. Drøftelse af strategi frem mod generalforsamling 2020 

6. Strategi og proces frem mod Repræsentantskab 2020 

7. DSF hjælpepakke – behandling af indkommende ansøgninger 

8. Digitalisering af arbejdsgange 

9. Information og korte diskussionspunkter  

A. COVID 19 – Rehabilitering, artikel – de næste skridt 

B. Karrieveje i psykiatri, arbejdsgruppe Status 

C. NKR og kommende evaluering, input fra involverede 

selskaber 

D. GDPR – databehandleraftaler i selskaberne, spørgetime på 

video i august, indkøb af ekstern ”GDPR ekspert” 

10. Evt. 
A. DSF organisationsændring (lukket punkt) 
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1. Intro og godkendelse af dagsorden 
Lars Henrik Larsen bød velkommen og gennemgik dagsorden. LH foreslog 

ekstra punkt under pkt. 10 Evt, om ”DSF organisationsændring”. Punktet blev 

behandlet som lukket punkt. 

 

Konklusion: 

Bestyrelsen godkendte dagsorden og godkendte herunder tilføjelse 

under punkt, 10 Evt. 

 

2. Dialogmøde d. 9. juni  
Bestyrelsen havde i tidligere møde, d. 29. april godkendt oplæg til dialogmøde 

med fokus på fagkongres. Mødet skal foregå på video og afholdes i stedet for 

DSFs generalforsamling, som er flyttet til d. 22. september 2020. 

På bestyrelsesmødet, orienterede Bibi og LT omkring status for program og 

tilmeldinger.  

Dialogmødet vil fungere som et ”kick-off møde” med fokus på Fagkongres 

2022. Dialogmødet bliver en blanding oplæg og arbejde i grupper mhp. at få 

ideer og input til hvad man kan lave oplæg til Fagkongres. Desuden vil 

selskaberne få mulighed for at stille spørgsmål til indhold og hvordan de kan 

deltage i den videre proces. 

Bibi orienterede videre om, at dialogmødet bliver et første skridt i arbejdet med 

at involvere de faglige selskaber i forbindelse med Fagkongressen. Planen, er 

at der afholdes nyt dialogmøde om fagkongres med deltagelse af det 

videnskabelige panel til efteråret. 

Konklusion: 

Bestyrelsen tog status for Dialogmøde d. 9. juni til orientering.  

 
3. DSF web og kommunikation 

LT og Bibi gav en mundtlig præsentation af de områder og opgaver, hvor de 

som DSF sekretariat oplever behov for en prioriteret indsats, i samarbejdet 

mellem DFys og DSF, med specifikt fokus på web- og 

kommunikationsopgaver. Oplægget omfattet følgende områder: 

• Kliniske Retningslinjer – opdatering på web 

• Specialiseringsordning – opdatering på web 

• Måleredskaber – opdatering på web og månedens måleredskab 

• Øvrig synliggørelse herunder udsendelse af nyhedsbreve 

Der var fra bestyrelsen opbakning til anbefalinger om, at tilknytte yderligere 

ressourcer til at opdatere og omorganisere hjemmesider (DSF web og 

fysio.dk), så de afspejler et konkret behov. 
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Det blev bemærket, at det er særligt vigtigt, at specialiseringsordningen er 

synlig fra forsiden af fysio.dk og at den er fuldt opdateret med navne på alle 

personer, som er godkendt i ordningen. Det blev videre drøftet mulighederne 

for, at lægge specialiseringsordningen på sin egen hjemmeside, uden for 

fysio.dk. 

Der var enighed om, at sætte punktet på til næste samarbejdsforum, d. 3. juni, 

hvor der skal træffes beslutning om, hvem der gør hvad mhp. opdateringer og 

omorganisering.  

Konklusion: 

Bestyrelsen besluttede, at punkt om web og kommunikation skal på 

dagsorden til næste Samarbejdsforum d. 3. juni 2020. Drøftelse på 

Samarbejdsforum skal tage afsæt i samme oplæg fra DSF sekretariat, 

som blev præsenteret på bestyrelsesmødet. 

 

4. Samarbejdsforum d. 14. maj og samarbejdssituationen 
med Danske Fysioterapeuter 

 

LH og GA gav en mundtlig orientering fra møde i Samarbejdsforum d. 14. maj 
kl. 11-16 hos Danske Fysioterapeuter.  I mødet deltog Lars Henrik Larsen, 
Gitte Arnbjerg, Tina Lambrecht og Brian Errebo. Desuden deltog Karen 
Langvad og Michael Mølgaard, på vegne af Danske Fysioterapeuters 
sekretariat. 
 
LH og GA havde på mødet oplevet et positivt forsøg fra Karen Langvad, på at 
indgyde til konstruktivt samarbejde. Dette udmundede også i nogle 
løsningsforslag, som bl.a. indeholder oplæg til nye aftaler om fordeling af 
kurser og uddannelser. Dette skal sikre større involvering af de faglige 
selskaber. 
 
Dog savnede LH og GA fortsat en velvilje fra DFys formand, Tina Lambrecht 
mhp. at involvere sig i et mere konstruktivt samarbejde med de faglige 
selskaber. Særligt i kølvandet på dialogmødet d. 3. marts, hvor der blev givet 
specifikke anvisninger og forventninger til samarbejdet fra de faglige 
selskaber. 
 
Der var en kort drøftelse i bestyrelsen omkring det videre samarbejde med 
Danske Fysioterapeuter. En samlet drøftelse blev dog skubbet til sidste punkt 
under pkt. 10 Evt. hvor der også skulle træffes beslutning om DSF 
organisationsændring.  
 
Næste møde i Samarbejdsforum bliver den 3. juni 2020. 
 

Konklusion: 

Bestyrelsen tog mundtlig opfølgning fra Samarbejdsforum d. 14. maj 

2020, til orientering. 
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5. Generalforsamling 2020: 

Drøftelse af strategi frem mod generalforsamling 

DSF generalforsamling afholdes d. 22. september kl. 10-16 på Severin i 

Middelfart. 

Der var en drøftelse om, hvordan Generalforsamlingen skal organiseres og 

omkring opstilling af kandidater til bestyrelsesvalg. Det blev her betonet 

vigtigheden af, at være åbne omkring DSF’s struktur og konkret hvad der 

ligger af arbejde, som medlem af DSFs bestyrelse. Desuden skal det 

tydeliggøres, at der er tale om honoreret arbejde plus tabt arbejdsfortjeneste i 

forbindelse med møder. 

Der blev lagt op til, at den videre forberedelse af DSF generalforsamling sker i 

en arbejdsgruppe. LH og GA vil være tovholdere for arbejdsgruppen. MHJ 

ønsker også at deltage, med særligt fokus på kommunikation. Endelig var der 

enighed om, at give en bredere orientering til de faglige selskaber omkring 

arbejdet i DSF og deres mulighed for at engagere sig i bestyrelsesarbejdet. 

Konklusion: 

Bestyrelsen konkretiserede rammer for arbejdet frem mod DSF’s 

generalforsamling og der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af LH, 

GA og MHJ. 

 

6. Strategi og proces frem mod Rep. 2020 

Bestyrelsen skulle indstille to personer fra bestyrelsen til deltagelse i 

Repræsentantskab 2020. Det var på forhånd afstemt at de to personer bliver 

hhv. Gitte Arnbjerg og Maja Helbo Jensen. 

Desuden blev temaer til Repræsentantskabet drøftet. Der var enighed om at 

der skal sættes ind for at skærpe fokus på fagpolitik. Det står ikke klar om 

fagpolitiken får tilstrækkelig opmærksomhed i regioner og kommuner hos de 

fysioterapeuter, som arbejder på sygehus og med genoptræning. 

Der var generelt tilfredshed med, at så forholdsvist mange har valgt at opstille 

fra de faglige selskaber. I alt er 18 personer opstillet fra de faglige selskaber til 

valget til Repræsentantskabet. Valget starter d. 8. juni. 

På bestyrelsesmødet var desuden en mundtlig orientering fra hhv. LH og GA 

omkring planlægning af kommende Stormøde med faglige selskaber. Mødet 

afholdes d. 19. maj på video. 25 personer har tilmeldt sig mødet, som vil være 

en forberedelse af de faglige selskaber, mhp. at afklare ideer, som senere kan 

blive til konkrete forslag der skal tages op på Repræsentantskabet. 

Afsluttende blev det drøftet, at arbejde med en muskuloskeletal arbejdsgruppe 

forud for Repræsentantskabet. Der var enighed om, at der skal være konkrete 
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forslag, som kan samle de muskuloskeletale selskaber, og derved skal det 

afklares efter opsamling fra Stormødet. 

Konklusion: 

Bestyrelsen godkendte opstilling af hhv. Gitte Arnbjerg og Maja Helbo 

Jensen til DSFs pladser ved kommende Repræsentantskab 2020.  

 

7. DSF hjælpepakke – behandling af indkommende 
ansøgninger 

DSFs bestyrelse behandlede tre ansøgninger, fremsendt af faglige selskaber 
mhp. økonomisk bistand fra DSF’s ”COVID-19 puljen”. Hjælpepakken gør det 
muligt for de faglige selskaber at få dækket tabte udgifter ved aflyste 
arrangementer ifm. Covid-19. 
 
De ansøgninger der blev behandlet var følgende: 

 
Selskab Bemærkning Beløb, ansøgt 

Geriatri Nordisk kongres, Gerontologi, 

Island 23. april og 3-6. juni 

8291,63kr 

Sport Aflyste kurser, hotelophold for 

undervisere 

13.162,50 kr. 

MDT MDT 25 års jubilæum, kursussekretær, 

band og fly (oplægsholdere) 
31.633 kr. 

Totalt ansøgt  53.087,13 kr. 

 
Ansøgningerne var på forhånd af DSFs sekretariat vurderet til at falde inden 

for kriterierne for ”COVID-19 puljen”.  

Konklusion: 

DSFs bestyrelse godkendte de tre ansøgninger til DSF COVID-19 pulje, 

med bevilling til de tre faglige selskaber:  

- Dansk Selskab for Fysioterapi i Gerontologi og Geriatri: kr. 8.291 
kr. 

- Dansk Selskab for Sportsfysioterapi: 13.163 kr. 
- Dansk Selskab for Mekanisk Diagnostik Terapi: 31.633 kr. 

 

8. Digitalisering af arbejdsgange - videomøder/webinarer, 

Plan2Learn og SurveyExact 

LH gav en kort status for arbejdet med kursusportalen, Plan2Learn, som DSF 
bestyrelse tidligere har godkendt inkl. finansiering på op til 150.000 kr. Der har 
bl.a. været en dialog med Danske Fysioterapeuter mhp. at kunne gå fælles 
om brug og herunder også finansiering af portalen. 
 
Desuden blev der givet en orientering om indkøb af adgang til 
videomødeplatformen, Zoom: https://zoom.us/buy?plan=pro&from=pro. 
Platformen skal anvendes i forbindelse med møde med de faglige selskaber 

https://zoom.us/buy?plan=pro&from=pro
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om Repræsentantskab, d. 19. maj 2020 og virtuelt dialogmøde om 
Fagkongres d. 9. juni 2020. Platformen koster 400 kr. pr. måned, for én licens. 
 
Bestyrelsen var enige i, at komme videre i arbejdet med at anvende 
Plan2Learn. Der var i øvrigt interesse for, at gøre brug Anne Vig Jeppesen, 
som er tilknyttet DSF’s sekretariat med timer pr. uge. Anne har arbejdet med 
koordinering og planlægning af kurser hos Danske Fysioterapeuter. 
 
 
Konklusion: 

Bestyrelsen godkendte køb af 2 måneders licens til Zoom 

videomødemodul for perioden maj-juni 2020, samlet pris 1000 kr.  

Bestyrelsen havde en drøftelse af videre proces omkring indkøb og brug 
af kursusportalen ”Plan2Learn”.  

 
 

9. Information og korte diskussionspunkter 

Under punktet præsenteres aktuelle informations- og afklaringspunkter.  

 
9.1 COVID 19 – Rehabilitering, artikel – de næste skridt 

Kort drøftelse på mødet. 
9.2 Karrieveje i psykiatri, arbejdsgruppe – Status 

Bibi gav en status fra arbejdsgruppen. Der er nedsat 
arbejdsgruppe, hvor projektledelsen er hos Dansk Selskab for 
Psykiatri og Mental Sundhed i Fysioterapi. Overordnet juridiske 
ansvar er placeret hos Danske Fysioterapeuter og afdeling for 
Profession & Karriere. 

9.3 NKR og kommende evaluering, input fra involverede selskaber.  
Der var kun kort tid på mødet, så punktet rykkes til næste møde i 
bestyrelsen. 

9.4 GDPR – databehandleraftaler i selskaberne, spørgetime på video i 
august, indkøb af ekstern ”GDPR ekspert”. LT gav en mundtlig 
orientering. Der planlægges et videomøde med faglige selskaber til 
august, hvor de orienteres om GDPR databehandleraftaler. 

 

Konklusion: 

Orientering blev taget til efterretning. 
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10. Eventuelt  
 

10.1 DSF organisationsændring (lukket punkt) 

 

Opsummering af punkt samt konklusion: 

 

10.1.1 LH trækker sig som formand men accepterer bestyrelsens 

anmodning om at han fortsætter i bestyrelsen frem til 

generalforsamlingen 

10.1.2 GA accepterer bestyrelsens anmodning om være fungerende 

formand for DSF frem til generalforsamlingen 

10.1.3 DSF laver en redegørelse om samarbejdet med DFys til de 

faglige selskaber 

10.1.4 GA og LH fortæstter arbejdet i samarbejdsforum og forsøger 

at fastholde DSF og faglige selskabers insisteren på 

samarbejde, konkrete aftaler og opfølgning  

 

 


